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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 14 юли 2004 г. 
Времетраене: 11:10 – 12:45 
 
Участници: 
 

1. г-жа Лидия Шулева – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-н Милен Велчев – министър на финансите 
3. г-н Димитър Ивановски – заместник-министър на икономиката 
4. г-н Румен Симеонов – заместник-министър на труда и социалната 

политика 
5. г-н Никола Янков – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
6. г-н Валери Николов – заместник-министър на регионалното развитие и 

благоустройството 
7. г-н Божидар Данев - председател, Българска стопанска камара 
8. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 

стопанска камара 
9. г-н Божидар Божинов – председател, Българска търговско-промишлена 

палата 
10. г-жа Валентина Зартова – юрист, Българска търговско-промишлена 

палата 
11. г-жа Милка Димитрова – представител на Регионална индустриална 

камара – Русе 
12. г-н Васил Василев - председател, Съюз на работодателите в България 
13. г-жа Саша Безуханова – заместник-председател, Българска международна 

стопанска асоциация 
14. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска 

международна стопанска асоциация 
 
Изготвен от: 
Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
Дневен ред: 
 

1. Договорености с Международния валутен фонд и ролята му в 
българската икономическа политика. 

Докладват: Министерство на финансите и бизнес организации 
 

2. Информация относно институционализирането на пилотни клъстери. 
а) Тежка химия Девня 
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Докладва: БИБА и БСК 
б) Шивашки клъстер Русе 
Докладва: БТПП 
в) Информационни и комуникационни технологии 
Докладва: БИБА 
г) Марица Изток 
Докладва: БСК 

 
3. Други 

 
4. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
1. Договорености с Международния валутен фонд и ролята му в 
българската икономическа политика. 
 
1.1 Бележки: 
 
Г-н Милен Велчев, 
министър на 
финансите 

В разговорите с МВФ се обсъди по нататъшния курс 
на икономическата политика, оценява се наличието на 
валутния борд, както и добрия икономически растеж. 
Единственото притеснение е големия бюджетен 
дефицит. Предвиждат се 3 групи мерки – фискална 
политика, парична политика и структурна реформа. 
Очаква се преизпълнение на бюджета от 750 милиона 
лева – една част ще нулира дефицита, а другата ще 
послужи за капиталови разходи. Ако успеем да 
постигнем задържане на определено ниво на 
бюджетен дефицит, ще можем активно да 
въздействаме върху фискалната политика. Що се 
отнася до паричната политика, там БНБ играе главна 
роля, голяма част от 180 млн. лв., които бяха внесени в 
търговски банки са изтеглени. Изискването за 
задължителни резерви и пари в брой е в размер на 4% . 
Констатира се бързия растеж на кредитирането в 
България, макар че темповете на нарастване започват 
да намаляват. По мнение на МВФ тези темпове са 
причина за дефицита по текущата сметка. Кредити са 
предназначени за закупуване на потребителски вносни 
стоки. Наистина потребителската част на вноса 
нараства значително, като целта ни е 25-30% годишен 
растеж. 
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 Третата група се отнася до приватизацията – 
ангажимент за Булгартабак, 7-те ЕРП и 3-те 
топлофикации, до намерението за увеличение на 
минималната работна заплата на 150 лева, която е 
нараснала с около 37% до момента и изпреварва 
производителността на труда. 

Г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Ще започна със структурните реформи. Завареното 
положение за класа е разумно решение, а що се отнася 
до минималната работна заплата – смятам, че много от 
хората ще искат допълнително увеличение. За 
фискалната политика оценяваме високо усилията на 
правителството. Подкрепям предложението за 
предварително изплащане на външния дълг (дискови 
облигации) и постигнато добро споразумение с МВФ. 

Г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

Бизнес организациите участваха в процеса за 
споразумението на МВФ, но предлагам за да се 
избегнат сериозни разминавания занапред, да се 
договаряме предварително за основните моменти. 
Никога не сме подкрепяли минималната работна 
заплата – няма механизъм за изчисляване й. 

Г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Развитието на икономиката е очевидно, като не 
смятаме, че тя прегрява. Категорично сме за 
връщането на дълга предвид очакваните по-високи 
лихвени проценти. Проблемът се класовете се 
дискутира от доста време. Данъчната администрация 
като че ли гледа да увеличи събираемостта, но не и да 
преследва некоректните платци. Предложихме 
приватизация на данъчните оценки, рязко да се 
освободи административен капацитет, да се 
лицензират експерт-счетоводителите. Увеличава се 
проблема с кухите фирми (няма ликвидационна квота 
във фирмата), което пряко рефлектира в коректния 
бизнес. 

Г-н Милен Велчев, 
министър на 
финансите 

Когато се появи статистиката в доклада на БНБ 
обикновено е твърде късно да се вземат каквито и да 
било мерки. Затова при увеличена инфлация и 
бюджетен дефицит сме взели тези мерки. 

Г-жа Саша Безуханова, 
зам. председател, 
БИБА 

За нас е изключително важно да има предсказуемост 
на фискалната политика в бъдеще. 
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Г-жа Лидия Шулева, 
вицепремиер и 
министър на 
икономиката 

Бих искал да обърна внимание, че за пенсията има 
изработен механизъм за изчисляване. При определяне 
на обективна линия на бедност може да се изработи и 
механизъм за минимална работна заплата. Следва да 
се отчете доколко производителността на труда 
съответства на работното време. Бизнесът следва да 
разчете съотношението работно време / 
производителност. Минималната часова ставка 
съществува навсякъде по света и това е посока за 
преговорите със синдикатите. Няма време да се 
завърши пълния пакет нормативни документи. Не е 
използван механизма на бипартитното сътрудничество 
между работодатели и синдикати. Не може 
работодателските организации да са пасивни. Освен 
това бизнес организациите имат повече влияние върху 
избирателите. 

Г-н Васил Василев, 
председател, СРБ 

Трябва да се има предвид, че нашата реакция относно 
минималната работна заплата щеше да бъде много по-
остра, ако не се съобразявахме с предизборното 
обещание на НДСВ. 

Г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Колкото повече наближават изборите, толкова повече 
се отговаря на необмислени искания на синдикатите. 

 
 
2. Информация относно институционализирането на пилотни клъстъри. 
 
Г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Организирахме среща на клъстър Тежка химия Девня 
и общо становище на чуждестранните инвеститори е 
да не се създава юридическо лице. Основният проблем 
е пристанището и неяснотата около условията за 
концесиониране. 

Г-н Никола Янков, зам. 
министър на 
транспорта и 
съобщенията 

Основните проблеми са свързани с Варна-Запад и 
приватизацията на ЖП Комплекс ЕАД. 
Предложенията на бизнеса Ще бъдат включени в 
условията на концесията. 

Г-н Божидар Данев, 
председател, БТПП 

В крайна сметка става въпрос за опасността от 
изкуствено завишаване на цената от външно лице. 
Затова предложихме това да бъде товародател. 

Г-н Божидар Божинов, 
председател, БТПП 

Имаме добри новини. Шивашки клъстър Русе е в 
процес на създаване на местна клъстърна асоциация. 
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Г-жа Милка 
Димитрова, 
представител, 
Регионална камара – 
Русе 

Очакваме да се създадат между 8 и 10 000 нови 
работни места. Става въпрос за един вертикален 
клъстър – от производителите на суровината до 
производителите на конфекция. През 2007 г. може да 
имаме първата марка на клъстър в България. 

Г-жа Лидия Шулева, 
вицепремиер и 
министър на 
икономиката 

Ще подкрепяме тази инициатива на либерално 
обединение от заинтересовани лица. 

Г-жа Саша Безуханова, 
зам. председател, 
БИБА 

Предлагаме за клъстър Информационни и 
комуникационни технологии една олекотена 
структура за координиране на процеса. Работим 
повече от три месеца с местните власти – областни 
управители, Асоциация на общините. Структурата ще 
служи за първа спирка за инвеститори, ще изгради 
механизми за обучение на българските ИКТ фирми. 
Провели сме разговори с основните университети. 
Стремим се да привлечем големи компании за 
оутсорсинг. Софийският университет може да вдигне 
броя за приемане от 500 на 1000 човека стига да бъде 
осигурена работа за тези специалисти. Тръгна проекта 
на Европейския софтуерен институт – планират се 
квалификационни програми за фундаментално ИКТ 
знание. Функцията на клъстъра е малките компании да 
обединяват усилията си и да имат по-големи поръчки. 
През септември тази година организираме официално 
събитие на което да анонсираме създаването на ИКТ 
клъстъра, ще проведем и пет регионални срещи. 
Подготвени са информационни пакети за индустрията. 
Очакваме ИКТ стратегията да се представи на 
Министерски съвет до края на месеца. 

Г-н Божидар Данев, 
председател, БСК 

Виждаме две пречки пред ИКТ сектора: 1. 
Монополизирането от страна на Информационно 
обслужване ЕАД и изоставането с електронното 
правителство 2. Драматично състояние на 
образованието в тази област. По отношение на 
клъстър Марица Изток – в него има 26 участници, 
определени са основните му цели. Държавата следва 
да участва активно в клъстърната политика, свързана с 
иновации, инфраструктура, образование. 
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Г-жа Лидия Шулева, 
вицепремиер и 
министър на 
икономиката 

По отношение на бюджета все още твърде малко се 
използва проектният принцип. Включително и през 
бюджета могат да се финансират различни проекти. 
Не е необходимо да се движим по пътя на Световна 
банка, например. Прави впечатление, че продължават 
невероятно слаби предложения за проекти. 

 
 
3. Други. 
 
3.1 Предложения: 
 
Г-н Васил 
Василев, 
председател, 
СРБ 

СРБ предлага в следващо заседание на бъде разгледан 
въпроса за офсетната програма. 

 
3.2 Решения: 
 
Предложението на СРБ за включване на темата „Представяне на условията на 
първата офсетна програма” в дневния ред на някое от следващите заседания бе 
одобрено. 
 
 

 
ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД 

за заседание на Съвета за икономически растеж през месец септември 
 

1. Обсъждане на предложенията на Работната група по национална 
реклама. 
Докладват: представители на РГ по Национална реклама 

 
2. Разглеждане на предложенията на работодателските организации 

относно Търговския регистър. 
Докладват: представители на бизнес квотата на съвета 

 
3. Други. 
Докладват: членовете на СИР 

 
4. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
 


